
 

 

Valtuustoaloite uudisrakentamisen tieltä kaadettujen tukki-ja kuitupuiden 
hyödyntäminen piharakentamiseen 
 
Kaupunginhallitus 28.02.2024 § 51  
  
 

 
Kaupunginvaltuusto 14.2.2024 § 16 
 
Valtuutettu Reponen jätti keskustan, kristillisdemokraattien ja Ryhmä 
Mäkisen valtuustoryhmien valtuustoaloitteen koskien 
uudisrakentamisen tieltä kaadettujen tukki- ja kuitupuiden 
hyödyntämistä piharakentamiseen.  
 
Aloite: 
 
”Paimiossa kaadetaan puita uusien rakennusten tieltä. 
 
Ehdotamme, että sopivaa tukki- tai kuitupuuta säästetään ja 
hyödynnetään piharakentamista varten. Uusien rakennusten pihalla 
ne jatkaisivat elämäänsä kaupunkilaisten ilona. 
 
Rakentaa voisi vaikka sadekatoksen, paviljongin, pyöräkatoksen, 
laavun, grillikodan, pihapöydän, tms. 
 
Mahdollisia rakennuspaikkoja olisivat myös Hiekkahelmi, 
Vähäjokipolku, Jokipuisto, Rivonmäki, yms. Lapset ja nuoret 
oppisivat luonnon kiertokulusta. Vanhemmat ihmiset voisivat 
muistella aikaa, jolloin Paimiossa oli saha ja useita kenttäsahureita. 
 
Rahoitusta voitaisiin hankkia asukasbudjetoinnista ja tekijöitä 
oppilastyönä tai Apilan kuntouttavassa työtoiminnassa.” 
 
 

Esittelijä: Kaupunginjohtaja Jussinmäki Jari 
 

Päätösehdotus: Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen tekniselle lautakunnalle 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös: Keskustelun aikana jäsen Ilola esitti varajäsen Särvän 
kannattamana,  
että aloitetta ei lähetetä tekniselle lautakunnalle vaan se todetaan 
loppuun käsitellyksi.  
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että koska 
kaupunginjohtajan ehdotusta vastaan on tehty kannatettu 
muutosehdotus, asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että 
suoritetaan kaupunginjohtajan esityksen ja jäsen Ilolan kannatetun 
esityksen kesken äänestys.  
Ne jäsenet, jotka kannattavat kaupunginjohtajan ehdotuksen 
hyväksymistä äänestävät "jaa" ja ne jäsenet, jotka kannattavat jäsen 
Ilolan esityksen hyväksymistä äänestävät "ei". Kaupunginhallitus 
hyväksyi puheenjohtajan selostuksen ehdotuksista ja 



 

 

äänestysesityksen.  
  
Suoritetussa äänestyksessä annettiin kuusi ”Jaa"-ääntä  
(jäsenet Hyssälä, Nieminen, Rannikko, Reponen, Virta ja 
puheenjohtaja Kaarlela), kolme "Ei"-ääntä (jäsenet Ilola, Kerola ja 
varajäsen Särvä) ja yksi oli poissa (Tuominen). Puheenjohtaja totesi 
kaupunginhallituksen hyväksyneen kaupunginjohtajan 
pohjaehdotuksen äänin 6-3. 

 
 
Tekninen lautakunta 04.04.2024 § 31    
130/00.02.13/2024    
  
Valmistelija/ 
lisätietoja antaa: Tekninen johtaja Juha Saarinen p. 02 474 5400 
 
 Jo ennen aloitteen tekemistä rakentamisen tieltä kaadetut puut ovat 

menneet hyötykäyttöön niistä kovimman hinnan maksaneille. 
Viimeisimpänä sisäliikuntahallin raivaus, joka suoritettiin helmikuun 
alkupuolella. 

 
 Kaupungin metsänhoidon palvelutuottaja hoitaa pääsääntöisesti 

rakentamishankkeiden puun kaadot ja kilpailuttaa myymisen 
kaupungin saadessa myyntivoiton vähennettynä kuluilla. Osassa 
hankkeissa, yleensä kiireellisissä tai vain pienet määrät puuta 
sisältävissä hankkeissa puuston poisto kuuluu urakkaan. 

 
 Periaatteellisesti mikään ei estäisi kaupunkia käyttämästä omaa 

tukkipuuta rakennuspuuksi mutta tämä tietäisi myös kuluja 
kenttäsahurin ja lajittelijan kustannusten muodossa. Myöskään 
teknisen toimen tehtävien määrää ei voi enää nykyisestä lisätä ja ns. 
oma tuotanto ja sen määrä pitäisi ottaa huomioon 
metsänhoitopalvelun tulevassa kilpailutuksessa. 

 
  

 
Esittelijä: Tekninen johtaja Saarinen Juha 

 
Päätösehdotus: Tekninen lautakunta toteaa vastauksenaan aloitteeseen 

kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että 
aloitteen mukaista ehdotusta ei voi panna toimeen, koska 
hankkeiden puutavara on jo vaihtanut omistajaa. Lautakunta toteaa 
osaltaan aloitteen myös loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin. 
 


